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Návrh zápisu ze zasedání Akademického senátu FF UP 

dne 30. dubna 2014 
 
Přítomno: 20 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 
Omluven: doc. PhDr. L. Kysučan 
 
Hosté: doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 
organizaci a rozvoj), Ing. Jiřina Menšíková (tajemnice) a další hosté dle prezenční listiny  
 
Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  
 
Program:  
1. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 16. dubna 2014 
2. Schválení programu zasedání 
3. Návrh na složení ekonomické komise AS FF UP a schválení komise 
4. Návrh na složení studijní komise AS FF UP a schválení komise 
5. Návrh na složení komise pro styk s veřejností a schválení komise 
6. Projednání rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
7. Záležitost neoficiálního přepisu zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014 dle záznamu vytvořeného 
studentem Jiřím Pavláskem (Sociologie-Andragogika FF UP) 
8. Různé 
9. Nový termín zasedání 
10. Uzavření zasedání 
 
1. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 16. dubna 2014  
 
V zápisu ze dne 16. 4. 2014 došlo k opravě textu:  
 
Volba předsedy studijní komise AS FF 
Na funkci předsedy studijní komise AS FF byly podány tyto návrhy:  
Veselovská Ludmila, doc. PhDr., Ph.D, – souhlasí s kandidaturou 
Špatenková Naděžda, PhDr. Mgr., Ph.D. – nesouhlasí s kandidaturou 
 
Hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014  
 
Přítomno 20 senátorů  pro 20    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014 s opravou textu v bodě 
Volba předsedy studijní komise AS FF.  
 
 
2. Schvalování programu zasedání 
 
Návrh předsedy AS FF: Bod 6) Projednání rozpočtu FF UP na rok 2014 předřadit bodu 3) 
Návrh doc. J. Stejskala: Navrhuje ponechat program v původním znění.  



 

 
Hlasování o programu zasedání.  
 
Přítomno 20 senátorů  pro 8   proti 4   zdrželo se 8 
Usnesení č. 2: AS FF neschvaluje program zasedání. 
 
Hlasování o programu zasedání dle návrhu předsedy AS FF.  
 
Program:  
1. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 16. dubna 2014 
2. Schválení programu zasedání 
3. Projednání rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
4. Návrh na složení ekonomické komise AS FF UP a schválení komise 
5. Návrh na složení studijní komise AS FF UP a schválení komise 
6. Návrh na složení komise pro styk s veřejností a schválení komise 
7. Záležitost neoficiálního přepisu zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014 dle záznamu vytvořeného 
studentem Jiřím Pavláskem (Sociologie-Andragogika FF UP) 
8. Návrh na zřízení informační webové stránky AS FF UP na adrese http://asff.upol.cz/. 
9. Různé 
10. Nový termín zasedání 
11. Uzavření zasedání 
 
Přítomno 20 senátorů  pro 10   proti 1   zdrželo se 8 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje program zasedání dle návrhu předsedy AS FF. 
 
 
3. Projednání rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
 
Diskuse:  
Doc. J. Stejskal: Upozornil na velké skoky v počtech přepočtených studentů mezi roky 2013 a 2014. 
Systém výpočtů je velice rozkolísaný. Ing. J. Menšíková: Jedná se o předměty typu C. Doc. T. 
Lebeda: Vysvětlil nárůst studentů a situaci na KPES.  
Děkan: Nabízí dvě vodítka: Počty navrhovaných studentů k přijetí v září 2014 (otevření nových 
oborů) a obecnou rozvahu o financování fakulty v příštích letech. Návrh metodiky dělení rozpočtu 
na rok 2015 bude pracovat s principy stability.  
Bc. V. Tichák: Citoval e-mailové stanovisko prof. I. Fialové a doporučuje změnit metodiku 
rozdělování finančních prostředků na katedry.  
Děkan: Je schopen identifikovat slabiny systému. Doporučuje diskusi o metodice pro rok 2014 
v současné době neotevírat.  
Dr. M. Seitl: Rozpočet konzultoval s paní tajemnicí. Současný systém kopíruje předloženou 
metodiku.  
Doc. J. Stejskal: Většina kateder je v letošním roce financována z ESF projektů (např. KOL). Co se 
stane s danou katedrou po ukončení projektů?  
Děkan: KOL byla vydělena z KB. Vedoucí katedry si je vědom těchto komplikací. Katedra je 
úvazkově úspěšně zainteresována v soutěžích a projektech (např. FPVČ). Děkan požádal vedoucí 
daných kateder o zpracování způsobu řešení aktuálních a budoucích finančních problémů.  
Doc. M. Vepřek: Úskalí – nedokonalost, katedry jsou svazovány akreditací. Spolupráce mezi 
katedrami – není v zájmu kateder přizvat si na výuku vyučující z jiné katedry. 
Doc. T. Lebeda: Jde o diskusi o systému. Na něm je třeba pracovat. Různé alternativy vedou k jiným 
nedokonalostem. Navrhuje, aby AS FF zřídil poradní komisi pro rozpočtová pravidla. 
Děkan: Reforma bude reflektovat probíhající diskusi.  



 

Doc. J. Stejskal: Vhodný model by byl v zafixování parametrů na delší období. 
Bc. V. Tichák: Souhlasí se zřízením kontrolní instance a zafixování parametrů.  
Děkan: Byly posíleny pravomoci vedoucích kateder. Účelná vysoká autonomie kateder – vlastní 
plány.  
Doc. T. Nejeschleba: Výpadek ESF projektů byl řešen i v předchozích obdobích (stanovení 
finančního minima pro katedru). Vloni byly 3 ztrátové katedry. V letošním roce je kateder mnohem 
více. Stanovení finančního minima i pro ostatní katedry. 
Děkan: Metodika rozdělování se řeší v předchozím roce, než známe dotaci z MŠMT. Vždy budou 
v rozpočtech pohyby (např. podle toho jak budou stárnou publikace v RIVu). U ztrátových kateder 
nikdy nedošlo k ohrožení akreditačních kritérií.  
Doc. L. Veselovská: Spousta problémů je jen neporozumění.  
  
Hlasování o návrhu rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
 
Přítomno 20 senátorů  pro 18    proti 1    zdržel se 1 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje návrh rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
 
 
4. Návrh na složení ekonomické komise AS FF UP a schválení komise (předkládá doc. J. Stejskal) 
 
Návrh na složení: 
Doc. Mgr. Jan Stejskal, M.A., Ph.D., Katedra historie – předseda komise  
Prof. PhDr. Zdeněk Pechal, CSc., Katedra slavistiky 
Mgr. Marek Lapčík, Ph.D., Katedra žurnalistiky 
PhDr. Martin Seitl, Ph.D., Katedra psychologie 
Bc. Viktor Tichák, Katedra germanistiky a Katedra bohemistiky 

 
Hlasování ustavení ekonomické komise AS FF UP ve výše uvedeném složení. 
 
Přítomno 20 senátorů  pro 20    proti 0    zdržel se 0 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje ekonomickou komisi AS FF UP ve složení: Doc. Mgr. Jan Stejskal, 
M.A., Ph.D. (předseda), Prof. PhDr. Zdeněk Pechal, CSc., Mgr. Marek Lapčík, Ph.D., PhDr. Martin 
Seitl, Ph.D., a Bc. Viktor Tichák (členové) 

 
5. Návrh na složení studijní komise AS FF UP a schválení komise (předkládá doc. L. Veselovská) 
 
Návrh na složení: 
Doc. PhDr. Ludmila Veselovská, Dr., (KAA) – předsedkyně komise  
Za akademické pracovníky:  
PhDr. Mgr. Naděžda Špatenková, Ph.D. (KSA, členka AS FF) 
Mgr. Radim Zámec, Ph.D. (KR, nečlen AS FF) 
Za studenty:  
Petr Cieslar (AE-Lat, Bc, člen AS FF) 
Bc. Monika Pitnerová (ČF-AF, Mgr, nečlen AS FF) 
 
Hlasování ustavení studijní komise AS FF UP ve výše uvedeném složení. 
 
Přítomno 20 senátorů  pro 19    proti 0    zdržel se 1 



 

Usnesení č. 6: AS FF schvaluje studijní komisi AS FF UP ve složení: Doc. PhDr. Ludmila Veselovská, 
Dr. (předsedkyně), PhDr. Mgr. Naděžda Špatenková, Ph.D., Mgr. Radim Zámec, Ph.D., Petr 
Cieslar a Bc. Monika Pitnerová (členové). 
 
 
6. Návrh na složení komise pro styk s veřejností a schválení komise (předkládá Mgr. V. Duda) 
 
Návrh na složení: 
Mgr. Vojtěch Duda – Katedra anglistiky a amerikanistiky, senátor AS FF UP (předseda) 
Mgr. Andrea Ryšavá – Katedra anglistiky a amerikanistiky, senátorka AS FF UP 
Bc. Eva Katolická – Katedra bohemistiky a Katedra historie 
Filip Harviš – Katedra historie, senátor AS FF UP 
 
Hlasování ustavení komise AS FF UP pro styk s veřejností ve výše uvedeném složení. 
 
Přítomno 20 senátorů  pro 15    proti 1    zdrželi se 4 
Usnesení č. 7: AS FF schvaluje komise AS FF pro styk s veřejností ve složení: Mgr. Vojtěch Duda 
(předseda), Mgr. Andrea Ryšavá, Bc. Eva Katolická, Filip Harviš (členové).  
 
 
7. Záležitost neoficiálního přepisu zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014 dle záznamu vytvořeného 
studentem Jiřím Pavláskem (Sociologie-Andragogika FF UP) 
 
J. Pavlásek se omluvit ze zasedání AS FF.  
 
Diskuse:  
Doc. T. Nejeschleba: Navržení předložení problematiky Právnímu oddělení UP.  
Mgr. O. Molnár: Zapisování zasedání je stanoveno ve Volebním řádu AS.  
Doc. T. Lebeda: Neoficiální záznam je soukromá aktivita, dokud ho senátoři nezačnou používat.  
 
Odešel 1 člen 
 
Doc. J. Stejskal:  Nediskutoval by. Zápis ze zasedání AS FF se oficiálně schvaluje. Navrhuje prověřit, 
zda by záznamy z AS FF bylo možno na pár dní uložit na www.  
 
Návrh na usnesení: Mgr. V. Duda podá na Právní oddělení UP oficiální dotaz, zda je možno běžně 
uchovávat záznam na www AS FF UP. 
 
Přítomno 19 senátorů  pro 19    proti 0    zdrželo se 0 
Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s tím, aby Mgr. V. Duda podal na Právní oddělení UP oficiální dotaz, 
zda je možno běžně uchovávat záznam na www AS FF UP. 
 
 
8. Návrh na zřízení informační webové stránky o senátu na adrese http://asff.upol.cz/  (Mgr. V. 
Duda) 
 
Odešel 1 člen 
 
Mgr. V. Duda seznámil senátory s návrhem na zřízení informační webové stránky AS FF.  
 
Hlasování o zřízení informační webové stránky o senátu na adrese http://asff.upol.cz/ 



 

 
Přítomno 18 senátorů  pro 16    proti 0    zdrželi se 2 
Usnesení č. 9: AS FF schvaluje zřízení informační webové stránky o senátu na adrese 
http://asff.upol.cz/ 
 
9. Různé 
Do bodu Různé nebyl žádný příspěvek. 
 
10. Nový termín zasedání 
 
Další zasedání AS FF UP se bude konat ve středu dne 28. 5. 2014 ve 13 hod v zasedací místnosti 
děkanátu FF UP.  
 
11. Uzavření zasedání 
 
Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,35 hod 
 
(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u 
předsedy AS FF UP.) 
 
V Olomouci dne 30. dubna 2014    

 
 

      prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 
     předseda AS FF UP 

 
Zapsala: Jana Kopečná, v. r. 



 

Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 30. 4. 2014 
 
Schválená usnesení:  
 
Usnesení č. 1: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 16. 4. 2014 s opravou textu v bodě 
Volba předsedy studijní komise AS FF.  
 
Usnesení č. 2: AS FF neschvaluje program zasedání. 
 
Usnesení č. 3: AS FF schvaluje program zasedání dle návrhu předsedy AS FF. 
 
Usnesení č. 4: AS FF schvaluje návrh rozpočtu Filozofické fakulty UP na rok 2014 
 
Usnesení č. 5: AS FF schvaluje ekonomickou komisi AS FF UP ve složení: Doc. Mgr. Jan Stejskal, 
M.A., Ph.D. (předseda), Prof. PhDr. Zdeněk Pechal, CSc., Mgr. Marek Lapčík, Ph.D., PhDr. Martin 
Seitl, Ph.D., a Bc. Viktor Tichák (členové) 

 
Usnesení č. 6: AS FF schvaluje studijní komisi AS FF UP ve složení: Doc. PhDr. Ludmila Veselovská, 
Dr. (předsedkyně), PhDr. Mgr. Naděžda Špatenková, Ph.D., Mgr. Radim Zámec, Ph.D., Petr Cieslar a 
Bc. Monika Pittnerová (členové). 
 
Usnesení č. 7: AS FF schvaluje komise AS FF pro styk s veřejností ve složení: Mgr. Vojtěch Duda 
(předseda), Mgr. Andrea Ryšavá, Bc. Eva Katolická, Filip Harviš (členové).  
 
Usnesení č. 8: AS FF souhlasí s tím, aby Mgr. V. Duda podal na Právní oddělení UP oficiální dotaz, 
zda je možno běžně uchovávat záznam na www AS FF UP. 
 
Usnesení č. 9: AS FF schvaluje zřízení informační webové stránky o senátu na adrese 
http://asff.upol.cz/ 


